
PROTOKÓŁ Nr 11/08 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w dniu       

10 marca 2008 roku. 

 

Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Tadeusz Krasowski  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Adam Derewońko  Członek Komisji 

5. Jan Szmurło  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Krzysztof Jaworowski  Wójt Gminy 

2. Zdzisława Iwańczuk   Skarbnik Gminy 

3. Jolanta Januszewska   Kierownik GOPS 

4. Piotr Paprocki   Kierownik Referatu BGRŚ 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Ocena pracy Ośrodka Pomocy Społecznej: (rodziny patologiczne na terenie gminy Brańsk 

oraz rodzaje i sposoby udzielania im pomocy. Osoby niepełnosprawne i w podeszłym wieku 

- skala problemu, ilość osób, pomoc i opieka). 

4. Analiza projektów uchwał w sprawie:  

a) przyjęcia Statutu Gminnego Zakładu Komunalnego Gminy Brańsk  z siedzibą w 

Brzeźnicy, 

b) zmian w Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku, 

c) zasad wynagradzania nauczycieli, ustalenia regulaminu określającego wysokości oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia, a 

także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Brańsk, 

d) określenia zasad korzystania ze stołówki szkolnej oraz wysokości opłat, 

e) wyrażenia woli przystąpienia Gminy Brańsk do Lokalnej Grupy Działania w ramach 

programu LEADER+., 

f) zmian w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Brańsk na lata 2001-2020, 

g) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

h) wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą 

Powiatu Bielskiego, 

i) wyrażenia zgody na współfinansowanie realizacji wspólnego zadania ze Starostą 

Powiatu Bielskiego, 

j) zaciągnięcia pożyczki na realizację zadań inwestycyjnych, 

k) zmiany Uchwały Nr IX/59/07 Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie 

określenia wysokości stawek w podatku od nieruchomości. 

l) zmian w budżecie gminy na 2008 rok. 

m) dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2007 rok (tzw. trzynastki) Wójtowi Gminy 



Brańsk,  

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad.1,2 Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pani Grażyna Płonowska o godz. 11
00

 otworzyła posiedzenie Komisji, powitała przybyłych na 

posiedzenie jej członków oraz Wójta Gminy, Skarbnika Gminy, Kierownika Gminnego Osrodka 

Pomocy Społecznej w Brańsku, Kierownika Ref. BGRŚ.  Na podstawie listy obecności stwierdziła 

quorum. Następnie przedstawiła porządek posiedzenia i zwróciła się do członków komisji o 

zgłaszanie ewentualnych zmian do porządku. Wobec braku wniosków i propozycji poddała pod 

głosowanie proponowany porządek, który w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0, Komisja przyjęła jednogłośnie. 

Ad.3 Przewodnicząca Komisji RGOBiT poprosiła Panią Jolantę Januszewską Kierownika GOPS-u 

o przedstawienie informacji  na temat: ilości rodzin patologicznych na terenie gminy Brańsk, o 

rodzajach i sposobach udzielania im pomocy oraz o osobach niepełnosprawnych i w podeszłym 

wieku o skali problemu , rodzajach i  sposobach udzielenia im pomocy społecznej w 2007 roku. 

 Kierownik GOPS poinformowała, że w 2007 roku 181 rodzin (784 osoby w rodzinach) objęto 

pomocą społeczną, w tym 4 rodziny patologiczne z problemem alkoholowym, z liczbą 15 osób w 

rodzinach). Wielkość środków finansowych przeznaczonych w 2007 przez Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej na pomoc rodzinom z problemem alkoholowym to kwota 3.585zł. Środki 

zostały wypłacone w formie zasiłków okresowych. Jedna rodzina miała przyznany zasiłek 

okresowy w formie dokonywania zakupów w wyznaczonym sklepie (oprócz papierosów i 

alkoholu). 

   Następnie Kierownik GOPS poinformowała, iż na terenie gminy Brańsk pomocą społeczną 

objęto ogółem 29 rodzin, w których występuje niepełnosprawność (z liczbą 109 osób w 

rodzinach). Powyższym osobom wypłacono zasiłki okresowe na kwotę 8.831zł.  

   Objęto opieką również 5 rodzin w podeszłym wieku ( z ogólną liczbą 8 osób w rodzinach), 

którym przyznano i wypłacono zasiłki  specjalne celowe przeważnie na zakup opału. 

Od marca 2007 roku ośrodek realizuje nowe zadanie jakim jest opłacanie za pobyt mieszkańców 

gminy Brańsk w Domu Pomocy Społecznej. Na ten cel przeznaczono ze środków własnych 

21.000zł, a w ciągu roku wykorzystano 20.746zł. Opłacano za pobyt 2 osób w Domu Pomocy 

Społecznej w Brańsku było to 16 świadczeń. 

Przy przyznawaniu zasiłków i dodatków brane były pod uwagę kryteria dochodowe. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu stwierdziła, że pracownicy 

GOPS na bieżąco interesują się losem osób niepełnosprawnych, samotnych będących w trudnej 

sytuacji a zwłaszcza osobami z rodzin patologicznych. Służą pomocą finansową i materialną 

współpracując z instytucjami niosącymi pomoc rodzinie: Służbą Zdrowia, Policją i Sądem 

Rejonowym.  

Pracę Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej oceniono dobrze. 

Ad.4 Wójt Gminy poinformował, iż sprawy, które radni będą analizowali podczas dzisiejszego 

posiedzenia, staną się między innymi przedmiotem obrad najbliższej sesji. Zaapelował o wnikliwą 

analizę materiałów zadawanie pytań, aby w trakcie obrad sesji nie przedłużać dyskusji, gdyż 

porządek będzie bardzo długi.  

Ad.4a) Pan Wójt  przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Gminnego Zakładu 

Komunalnego Gminy Brańsk  z siedzibą w Brzeźnicy. Wójt poinformował, że planuje się tylko 

uporządkowanie schematu organizacyjnego GZK. Utworzenie sekcji naprawy dróg oraz 

zatrudnienie osoby na stanowisku dróżnika. W założeniach jest aby ta osoba analizowała na 

bieżąco stan dróg na terenie gminy i informowała o konieczności napraw.  Komisja nie wniosła 

zastrzeżeń do treści projektu uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, 



przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4b) Pani Januszewska Kierownik GOPS przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 

Statucie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Brańsku. Poinformowała, że w związku ze 

zmianą ustawy z dnia 22 kwietnia 2005 r. o postępowaniu wobec dłużników alimentacyjnych oraz 

zaliczce alimentacyjnej, GOPS realizuje zadanie wypłaty zaliczki alimentacyjnej. Dlatego też 

należy wprowadzić zmiany w Statucie. Komisja nie wniosła zastrzeżeń do treści projektu uchwały. 

W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad.4c) Pan Wójt przedstawił projekt uchwały w sprawie  zasad wynagradzania nauczycieli, 

ustalenia regulaminu określającego wysokości oraz szczegółowe warunki przyznawania 

nauczycielom dodatków motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia, a także wysokość i szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania 

dodatku mieszkaniowego dla nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

Poinformował, że po kilku spotkaniach ze związkami zawodowymi osiągnięto porozumienie w 

kwestii stawek wynagrodzenia. Są to najniższe stawki jakie udało się wynegocjować. Nauczyciele 

to specyficzna grupa pracowników, która ma określone przywileje. Bez pozytywnej opinii 

związków Rada Gminy nie może podjąć uchwały w sprawie wynagrodzenia nauczycieli. Komisja 

nie wniosła zastrzeżeń do treści projektu uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, 

przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4d)  Wójt gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad korzystania ze 

stołówki szkolnej oraz wysokości opłat. Poinformował, że zgodnie ze zmianą ustawy o systemie 

oświaty zasady korzystania ze stołówki szkolnej oraz wysokości opłat za posiłki ustala Rada 

Gminy w swojej uchwale.  Komisja nie wniosła zastrzeżeń do treści projektu uchwały. W 

głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4e) Wójt gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy 

Brańsk do Lokalnej Grupy Działania w ramach programu LEADER+. Poinformował, że jest 

możliwość pozyskania środków unijnych na zintegrowane działania Grupy w skład której 

wchodzić będzie około 10 gmin. Były już podejmowane próby utworzenia takiej grupy z gminami 

z terenów wschodnich. Jednak nie doszło to do skutku.  Wójt ...”Nasze działania skierowaliśmy 

więc na zachód i chcemy utworzyć Stowarzyszenie z Gminą Wysokie Mazowieckie, Gminą 

Kulesze Kościelne, Gminą Szepietowo, Gminą Nowe Piekuty, Gminą Czyżew Osada, Gminą 

Klukowo, Gminą Ciechanowiec, Gminą Rudka, Miastem Brańsk. Każdy z członków zabezpiecza 

w swoim budżecie kwotę na utworzenie Stowarzyszenia i opracowanie dokumentów wymaganych 

do aplikowania o środki pomocowe w ramach PROW na lata 2007-2013 stąd też ta uchwała". W 

głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4f)  Pan Piotr Paprocki Kierownik Referatu BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmian w Strategii Zrównoważonego Rozwoju Gminy Brańsk na lata 2001-2020. Poinformował, że 

ujęte zmiany w strategii dotyczą planowanych zadań inwestycyjnych w przyszłych latach  jak i 

zadań już zrealizowanych a które nie były ujęte w Strategii.  Komisja nie wniosła zastrzeżeń do 

treści projektu uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, 

wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Ad. 4g) Pan Piotr Paprocki Kierownik Ref. BGRŚ przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Poinformował, że zgodnie z ustawą o podatkach i 

opłatach lokalnych gmina sama sobie musi płacić podatek od nieruchomości od gruntów zajętych 

pod drogi gruntowe. Z podatku zwolnione natomiast są drogi gminne. Gmina płacąc sobie podatek 

uzyska wiekszy dochód w przeliczeniu na jednego mieszkańca a tym samym straci ok. 1 mln. zł w 

subwencji. Chcąc uniknąć straty tak poważnej kwoty należy przekwalifikować jak najwięcej 

gruntów na drogi gminne. Komisja nie wniosła zastrzeżeń do treści projektu uchwały. W 

głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  



Ad. 4h-i) Wójt gminy przedsatwił projekty uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 

współfinansowanie realizacji wspólnych zadań ze Starostą Powiatu Bielskiego. Jedna uchwała 

dotyczyła „Przebudowy drogi powiatowej Nr 1688B na odcinku drogi krajowej Nr 66 – 

Koszewo” druga uchwała „Przebudowy drogi powiatowej Nr 1599B ulica w miejscowości 

Załuskie Kościelne”. Poinformował, że Starostwo nadal stosuje politykę wspólnego finansowania 

zadań powiatowych realizowanych na terenach gmin. Ma to swoje plusy i minusy. Wydawało by 

się, że skoro to są zadania powiatu to powinien je realizować Powiat w całości z własnych 

środków. Jednak wiemy, że budżet Starostwa nie jest w stanie udzwignąć tak dużych wydatków. 

Składając wnioski o środki unijne również na wiele nie może liczyć. Wójt Gminy powiedział …” 

uważam, że należy podjąć ryzyko wspólnego wykonania powyższych zadań dla dobra naszych 

mieszkańców, których nie interesuje czy dana droga jest powiatowa czy gminna. Chcą jeździć po 

dobrych drogach”. Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zarządziła głosowanie nad 

projektami uchwał.  W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, 

wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt pierwszej uchwały. Następnie  głosami 5 - 

za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt  drugiej uchwały. 

Ad. 4j) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na 

realizację zadań inwestycyjnych. Pożyczkę w wysokości 2.800.000 zł. proponuje się zaciągnąć na 

realizację zadań inwestycyjnych polegających na przebudowie drogi gminnej Domanowo – 

Pietraszki – Glinnik i przebudowie drogi gminnej od granicy Miasta Brańsk ( ul. Boćkowska) w 

kierunku miejscowości Kiersnowo oraz wieś Kiersnówek i most na rzece Bronka. Są to dwa 

bardzo drogie zadania i gdyby udało się je wprowadzić do realizacji konieczne jest zaciągnięcie 

pożyczki. Wobec braku pytań Przewodniczący  Komisji zarządziła głosowanie nad projektem 

uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 

pozytywnie zaopiniowała  projekt uchwały. 

Ad. 4k) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/59/07 

Rady Gminy Brańsk z dnia 29 listopada 2007 r. w sprawie określenia wysokości stawek w podatku 

od nieruchomości.W uzasadnieniu poinformowała, że podjęcie takiej uchwały, podyktowane jest 

naliczeniem mniejszej kwoty podatku od nieruchomości za grunty zajęte pod drogi wewnętrzne, za 

okres zanim zacznie obowiązywać uchwała w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Wobec braku pytań Przewodniczący  Komisji zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. W 

głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, wstrzymujących – 0 pozytywnie 

zaopiniowała  projekt uchwały. 

Ad. 4l) Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2008 rok. Zgodnie z przygotowanymi załącznikami omówiła wszystkie zmiany w ramach działów, 

rozdziałów i paragrafów. Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zarządziła głosowanie nad 

projektem uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 0, 

wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Ad.4m) Alina Adamczyk inspektor w urzędzie gminy Brańsk przedstawiła projekt uchwały w 

sprawie dodatkowego wynagrodzenia rocznego za 2007 rok (tzw. trzynastki) Wójtowi Gminy 

Brańsk. Poinformowała, że dodatkowe wynagrodzenie roczne, czyli tzw. „trzynastka”, przysługuje 

Wójtowi Gminy Brańsk, tak jak każdemu pracownikowi samorządowemu, z mocy ustawy z dnia 

12 grudnia 1997 roku o dodatkowym wynagrodzeniu rocznym dla pracowników jednostek sfery 

budżetowej. Dotychczasowa praktyka polegała na tym, że „trzynastka” dla wójta była naliczana 

przez służby finansowo-kadrowe jako należność wynikająca wprost z ustawy, bez podejmowania 

w tym przedmiocie uchwały przez organ stanowiący. Z uzasadnienia wyroku Naczelnego Sądu 

Administracyjnego z dnia 17 października 2007 roku (sygn. akt II OSK 1286/07) wynika, że 

organem właściwym do ustalania dodatkowego wynagrodzenia rocznego wójta, burmistrza, 

prezydenta, starosty i marszałka województwa jest organ stanowiący właściwej jednostki 

samorządu terytorialnego. Biorąc powyższe pod uwagę podjęcie przedmiotowej uchwały jest 

konieczne i w pełni uzasadnione. Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zarządziła 

głosowanie nad projektem uchwały. W głosowaniu jawnym Komisja głosami 5 - za, przeciwnych - 

0, wstrzymujących – 0 pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  



Ad. 5 W sprawach różnych: 

 radny Jan Szmurło zapytał wójta remont mostu na rzece Nurzec, czy to prawda, że mają go 

wyłączyć z ruchu od maja do listopada bieżącego roku? 

Odpowiedzi udzielił wójt gminy – wysłaliśmy z gminy pismo do Zarządu Dróg Wojewódzkich 

w Białymstoku z prośbą o spotkanie w tej sprawie. Jakie zostaną podjęte ostateczne decyzje  na 

dzień dzisiejszy nie wiemy. 

Ad. 6 Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

Ad. 7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia,  Przewodniczący Komisji Pani Grażyna 

Płonowska  o godz. 13
45

 zamknęła obrady.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                           Grażyna Płonowska   

 

 


